
زد و خورد واترپلويی ايران و مالت
بازي فينال رقابت هاي فيناترافي بين دو تيم واترپلوي ايران و مالت با درگيري بازيكنان دو تيم 
در آب و بيرون از آن، كار را به جايي رساند كه هر دو تيم مطابق قانون فدراسيون بين المللي 
ديسكاليفه شدند و از جدول رقابت ها كنار رفتند تا اروگوئه به عنوان تيم سوم صاحب 
مدال طلا شود. اين اتفاق در حالي رخ داد كه ملي پوشان كشورمان در مرحله مقدماتي 
موفق به شكست مالت، ميزبان رقابت ها شده بودند، اما در ديدار فينال با حساب 8 بر 6 از 
حريف عقب افتادند. محسن رضواني، رئيس فدراسيون شنا، شيرجه و واترپلوي 
كشورمان با اشاره به اينكه با خاطيان اين درگيري برخورد مي كنيم، 
گفت: »درگيري بازيكنان در داخل آب و خ��ارج از آن به صورت 
لفظي بوده و هيچ درگيري فيزيكي رخ نداده، اما با توجه به قوانين 
وقتي بيش از س��ه عضو از هر تيم با هم درگير شوند، هر دو تيم 
ديسكاليفه مي شوند. در جريان درگيري داور دو بازيكن مالت و 
پنج بازيكن ما را از بازي اخراج مي كند و درگيري از داخل آب به 
بيرون كشيده مي شود كه دخالت مسئولان فني هم راه به جايي 
نمي برد. البته اين اتفاق براي بازيكنان ايران تجربه خوبي بود تا در 
بازي هاي مهم ديگر و رقابت هايي چون بازي هاي آسيايي چنين 
رفتاري از خود نشان ندهند. در بازگش��ت تيم جلسه اي تشكيل 

مي دهيم و با خاطيان برخورد مي كنيم.«

تمجيد از عملکرد تيم چمنيان در جام جهاني 2017
حمايت از نوجوانان آينده فوتبال ايران را 

تضمين مي کند
حذف آبرومندانه تيم ملي فوتبال نوجوانان ايران از جام جهاني 2017 
بازتاب گس��ترده اي داش��ت. نوجوانان باانگيزه كش��ورمان در مرحله 
يک چهارم نهايي اين رقابت ها 3 بر يک مغلوب اسپانيا شدند و از ادامه 
مسير بازماندند. شاگردان عباس چمنيان به رغم حذف از جام جهاني هند 

با عملكرد درخشان خود تحسين همگان را برانگيخته اند. 
AFC تمجيد  

كنفدراسيون فوتبال آسيا عملكرد تيم نوجوانان ايران را مورد تمجيد 
قرار داد. سايت رس��مي AFC در گزارشي علل موفقيت تيم چمنيان 
را موش��كافانه بررس��ي كرد: »كار تيم فوتبال ايران در مس��ابقات جام 
جهاني زير 17 سال به نظر به پايان رسيد، اما اين تيم مي تواند آينده اي 
داشته باشد كه در آن در صدر تيم ها قرار بگيرد. با وجود اينكه ايران در 
يک چهارم نهايي جام جهاني زير 17 سال مقابل  اسپانيا 3 بر يک شكست 
خورد، اما يكي از بهترين و موفق ترين تورنمنت هاي خود را پش��ت سر 
گذاشت. آنها در راه رسيدن به هشت تيم برتر جهان كمترين اشتباه را 
داشتند و ركورد سه پيروزي را قبل از مقابله با مكزيک بر جاي گذاشتند. 
مكزيک در سه دوره اخير به نيمه نهايي راه يافته بو.د« در بخش ديگری از 
اين گزارش آمده است:» همكاري اللهيار صيادمنش و يونس دلف، يكي از 
بهترين عملكردها در تيم ايران و در اين مسابقات بود. به نظر مي رسد كه 
عملكرد اين دو نفر باعث پيشرفت تيم ايران در آينده شود. رابطه اين دو 
بازيكن خارج از زمين نيز خوب است و اين باعث مي شود كه آنها در زمين 
نيز بتوانند گل هاي بيشتري به ثمر برسانند. توجه به اين جزئيات بدون 
شک باعث پيش روي تيم ايران تا يک چهارم نهايي شده است و ايران با 

اين كيفيت مي تواند با اعتماد به نفس به آينده اميدوار باشد.«
  نگاه گلخانه اي ممنوع

سرمربي تيم نوجوانان كش��ورمان حذف يارانش در مرحله يک چهارم 
نهايي جام جهاني را آغ��از راه خواند. عباس چمني��ان در گفت وگوي 
راديويي خود به دستاوردهاي جام جهاني اشاره كرد: »خوشحاليم كه 
در مجموع عملكرد نوجوانان ايران باعث ش��د تا چند دستاورد مهم و 
سرنوشت ساز براي فوتبال پايه ايران با اين درخشش در جام جهاني به 
دست بيايد، دستاوردهايي كه مي تواند در آينده براي فوتبال ايران نقطه 
عطفي باشد. اولين دس��تاورد اين بود كه باعث شد تا مسئولان ورزش 
و فوتبال و همين طور علاقه مندان به اين رشته بار ديگر ارتباط خوبي 
با فوتبال پايه به خصوص در رده نوجوانان پيدا كنند. دستاور دوم كه 
خيلي هم كليدي و مهم است اينكه نگاه مسئولان ورزش و فدراسيون 
فوتبال به تيم هاي پايه از اين پس با احترام بيشتري خواهد بود، چون 
واقعيت اين اس��ت كه همين استعدادها هس��تند كه مي توانند آينده 
فوتبال ايران را بس��ازند. ما اگر مي خواهيم همچنان در سطح اول دنيا 
براي خودمان جايگاهي مهم ترسيم كنيم، نياز داريم با احترام بيشتر 
به رده ها بنگريم و تيم فعلي افتخارش اين است كه دوباره احترام را به 

رده نوجوانان برگرداند.«
 حفظ ملي پوشان نوجوان خواسته اصلي سرمربي تيم ملي بود: »همه 
تأكيد دارند اين تيم نبايد رها بش��ود. اين بچه ها بااس��تعداد هستند و 
مي توانند آينده را رقم بزنند. آنچه به نگاه اصلي مس��ئولان فدراسيون 
فوتبال برمي گردد به فرآيند پرورش اس��تعدادها ك��ه هدفگذاري اين 
فرآيند، رساندن آنها به باشگاه ها و تيم هاي بزرگسالان است و اين كار هم 
در يک سال و دو سال انجام شدني نيست و نياز به برنامه طولاني مدت و 
حمايتي دارد. اين تيم يک سال و نيم دست ما بود. بعد از نايب قهرماني 
در بازي هاي قهرماني آسيا در سال گذشته ما 50 درصد تيم را براي جام 

جهاني تغيير داديم، پس نگاه ما به نوجوانان گلخانه اي نبود.« 
  پيام کرش به نوجوانان 

سرمربي تيم ملي بزرگسالان هم از درخش��ش تيم نوجوانان قدرداني 
كرد. كارلوس كرش در پيامي موفقيت نوجوانان را موفقيت فوتبال ايران 
خواند: »اكنون زمان آن است كه تيم ملي زير 17 سال را به خاطر نمايش 
فوق العاده اش مورد ستايش قرار دهيم. بازيكنان جوان ايراني كيفيت و 
آينده بي نظيرخودشان را نشان دادند و سرمربي اين تيم عباس چمنيان 
با كار بي نظير خود باعث اين اتفاق و پيشرفت شان شد. با در نظر گرفتن 
تمام س��ختي ها، منابع و شرايط متفاوت شكس��ت در برابر تيمي مثل 
اس��پانيا در مرحله يک چهارم نهايي براي تيم ايران پيروزي محسوب 
مي شود و باعث افتخار هواداران و كسب پرستيژ بين المللي براي فوتبال 

ايران است... تبريک دوباره به تمام بازيكنان و اعضاي كادر فني.«

طباطبائيان رفت، کفاشيان هم می رود؟
مصطف��ي طباطبائي��ان را خيلي ه��ا 
نمي شناس��ند  البته اين خيلي ها شامل 
اهالي رس��انه و آنهايي كه به فدراسيون 
فوتبال رفت و آمد دارند، نمي شود؛  چون 
تقريباً تم��ام اينها مي دانن��د كه حضور 
اين آقا كه البته برادر همسر جناب علي 
كفاشيان، رئيس سابق فدراسيون و نايب رئيس فعلي هستند در 
فدراس��يون حرف و حديث هاي زيادي را به همراه داشته است. 
س��فرهاي ريز و درش��ت طباطبائيان با تيم هاي ملي و سپردن 
مسئوليت مالي فدراسيون از جمله حواشي  زياد او طي سال هاي 
گذشته بود. ديروز خبر رسيد كه طباطبائيان بالاخره از فدراسيون 
فوتبال رفته است، خبري كه هرچند باعث خوشحالي خيلي ها شد، 

اما اسباب ناراحتي جناب كفاشيان را فراهم كرد.

اخلاق  کمتيله 
دنيا حيدري
   فوتبال

هرازچندگاهي با 
حکمي منحصر به 
فرد، سر زبان ها مي افتد و اين بار بابت محروم 
کردن بازيکنان پرسپوليس و استقال قبل از 
دربي اسلت که در بورس اخبار قلرار گرفته 
اسلت. تصميم جالب توجهي که واکنش هاي 
بسلياري را بله دنبلال داشلته اسلت. 
قليان كش��يدن بدون ش��ک تأثيری مخرب در 
عملكرد بازيكنان دارد و نه فقط عمر فوتبالي آنها 
را كاهش مي دهد  كه مي تواند آينده اي ناخوشايند 
نيز برايشان به دنبال داشته باشد. با وجود اين بدون 
شک مس��ائلي به مراتب مهم تر از قليان كشيدن 
بازيكنان وجود دارد كه كميته اخلاق مي تواند به 
آنها بپردازد، اما س��كوت اختيار كرده و به محروم 
كردن بازيكنان سرخابي قبل از دربي پرداخته است، 
محروميتي كه البته فتاحي،  رئيس كميته برگزاري 
مسابقات مي گويد حكم آن هنوز ابلاغ نشده است: 
»محروميت مسلمان و وريا غفوري قابل اجراست، 
اما اين حكم هنوز به دست ما نرسيده و هر زمان كه 
برسد، اجرا مي شود. حتي اگر دقايقي قبل از دربي 
باشد، چراكه ديگر چنين قانوني كه حكم بايد 72 

ساعت قبل مسابقه اعلام شود، وجود ندارد.« 
حكمي كه تورك،  رئيس كميته اخلاق مي گويد 
در صورت ارائه مستندات لغو مي شود. بنا به گفته 
وي امروز جلسه اي با حضور وريا غفوري و محسن 
مسلمان به همراه وكلاي آنها برگزار مي شود كه 
دستور محروميت موقت اين دو بازيكن در صورت 

ارائه مستندات لغو می شود. 
  ورزشکار قلياني توان دويدن ندارد

حريرچي، سخنگوي وزارت بهداشت با استقبال 
از حكم كميته اخلاق مي گويد: »استعمال يک بار 
قليان برابر با كشيدن 100سيگار است. به همين 
دليل از ورزش��كاران به خصوص در رش��ته هاي 
فوتبال و كشتي دعوت مي كنيم تا به پويش هاي 
ضدقلياني به وزارت بهداشت بپيوندند و سفيران 
س��لامت باش��ند. از كميته انضباط��ي فوتبال و 
فدراس��يون فوتبال نيز بي آنكه بخواهيم طرفدار 
تيم خاصي باشيم از برخورد با دو بازيكن قلياني 
تشكر مي كنيم. يک ورزشكار وقتي قليان بكشد 
نمي تواند در طي بازي بدود. ضمن اينكه بازيكنان 
تيم هاي ب��زرگ مورد توجه نوجوان��ان و جوانان 
هستند و نبايد با كشيدن قليان و نمايش آن در 
فضاي مجازي، رفتارهاي غيرس��لامت را كه به 

زيان جامعه است، تبليغ كنند.«  اين صحبت ها 
در حالي مطرح مي ش��ود كه رضا شاهرودي هم 
معتقد اس��ت اگرچه اين اتفاق در سطح جامعه، 
توسط افراد معمولي هم رخ مي دهد، اما بازيكنان 
استقلال و پرسپوليس الگوي جوانان هستند و بايد 

مراقب رفتارهاي اجتماعي خود باشند. 
  مسائلي مهم تر از قليان است

با وجود اين، علي كريمي شماره هشت اسطوره اي و 
مرد صريح فوتبال ايران كه به شدت با قليان كشيدن 
بازيكنان مخالف اس��ت، بر اين باور اس��ت كه اين 
مسئله آسيبي جدي به آينده فوتباليست ها مي زند. 
البته كريمي معتقد است مسائلي مهم تر از قليان 
كشيدن بازيكنان هم وجود  دارد: »شخصاً هميشه 
با قليان مخالف بوده و هستم و به خاطر لطمه اي كه 
به فوتباليست ها،  حرفه و درآمدشان مي زند، دوست 
دارم فكري در اين باره ش��ود، اما اين يک موضوع 
شخصي است. قليان كشيدن نه غيرقانوني است و نه 
حتي ضدعرف، آن هم وقتي در همه جاي مملكت 
قليان به صورت آزاد عرضه مي ش��ود. بهتر اس��ت 
فوتباليس��ت ها اين كار را نكنند چون به سيستم 
كاري خودشان آسيب مي زند، اما جرم هم نيست. 
در بايرن بازيكني داشتيم كه بين دو نيمه و اول و آخر 

بازي سيگار مي كشيد و چون اين تصميم به حيطه 
شخصي اش ربط داشت، كسي حرفي نمي زد. الان 
هم اگر اين فوتباليست ها آدم هاي ممتازي باشند، 
بهتر است برخوردي در حد صحبت و نصيحت با آنها 
صورت گيرد، نه اينكه قبل از مهم ترين بازي سال 
محروم شوند. اگر واقعاً هدف پاكسازي و كمک به 
فوتبال است، راه هاي بهتري داريم و خود باشگاه ها 
بايد پيش��قدم ش��وند و از بازيكنان و سرمايه هاي 
انساني شان مراقبت كنند و اگر در عملكرد بازيكن 
تأثير داشت با او برخورد كنند. اين در حيطه باشگاه 
و سرمربي است. مگر قليان كشيدن بازيكنان بحث 
تازه اي است كه س��وژه به دست رسانه هاي بيگانه 
مي دهيم؟ يعني موضوعات اخلاقي مهم تر از قليان 
نيست؟ اينها اگر قليان مي كشند به خودشان لطمه 
مي زنند، اما آدم هاي زيادي هستند كه مدام در حال 

ضربه زدن به فوتبال هستند.«
  رفتار کميته اخاق غيرحرفه اي است

خداداد عزيزي، مرد تيزپاي فوتبال ايران كه هرگز 
گل زيباي او در هش��تم آذر به اس��تراليا به دست 
فراموشي سپرده نمي شود نيز با وجود آنكه تأكيد 
دارد رفتار فوتباليست ها توسط جوانان الگوبرداري 
مي شود و از اين حيث آنها بايد مراقب كردار خود 
باشند، حكم كميته اخلاق را غيرحرفه اي مي خواند: 
»س��يگار و قليان عمر فوتبال بازي ك��ردن را كم 
مي كند. قليان حتي از س��يگار هم بدتر است و به 
بازيكنان پيش��نهاد مي كنم با پولي كه در فوتبال 
وجود دارد زندگي و منبع درآمد خوبي تش��كيل 
دهند و از چيزهاي ديگر لذت ببرند. حيف است كه 
فوتباليست ها آينده خود را با لذت قليان كشيدن 
تباه كنند. خصوصاً كه قليان كشيدن بازيكنان براي 
جوانان بدآموزي دارد و قطعاً كسي كه از اين ماجرا 
آسيب مي بيند، بازيكن است. به همين دليل حكم 
كميته اخلاق حرفه اي نيست. اينكه بازيكن قليان 
مي كش��د، يک موضوع خصوصي است و كميته 
اخلاق حق ن��دارد وارد حريم خصوصي بازيكنان 
شود. آنها مي توانند به باش��گاه نامه بزنند و تذكر 
بدهند. آن وقت باشگاه مي داند و بازيكني كه بابت 
آن هزينه كرده است. از تاج تعجب مي كنم كه پاي 
چنين حكمي را امضا كرده اس��ت. اينطور باشد 
بايد90 درصد فوتباليس��ت هاي ايراني را محروم 
كنند. مي ترسم آن وقت ديگر بازيكني نماند كه از 
تكنيكش لذت ببريم. در كل دنيا بازيكنان زيادي 
هستند كه سيگار و قليان مي كش��ند، اما حريم 
خصوصي خودشان است و نمي ش��ود ايرادي به 
آنها گرفت. اگر بازيكن در محوطه باشگاه يا اردوي 
قبل از بازي قليان كشيده بود، مي توانست از سوي 
باشگاه محروم شود، اما اينكه بازيكن در خانه اش 
نشسته و قليان كش��يده، ارتباطي به كسي پيدا 
نمي كند. ما در فوتبال بي اخلاقي هاي بزرگ و به 
مراتب بدتري از قليان داريم، چرا كميته اخلاق به 
آنها ورود نمي كند؟ چرا نمي روند جلوي جادوگري 
را بگيرند؟ آقايان مس��ائل بزرگ را رها كرده و به 
مسائل خصوصي بازيكنان كه در هم جاي دنيا اتفاق 

مي افتد، چسبيده اند!

 ناهنجاري هاي فوتبال را 
فراتر از قليان ببينيد

برخورد كميته اخلاق با فوتباليست هايي كه به استعمال قليان و دخانيات 
مي پردازند، اگرچه با برخي واكنش هاي منفي روبه رو شده، اما بايد از نفس 
اين عمل حمايت و بر تداوم آن تأكيد كرد. غيرقابل كتمان است كه فضاي 
فوتبال كشورمان هر سال كه مي گذرد از نظر فرهنگي و اخلاقي تهي تر 
مي شود و فساد بيشتر از قبل در آن گسترش پيدا مي كند. در سال هاي اخير 
به وجود آمدن فضاي آلوده به ناهنجاري هاي مختلف در فوتبال سبب شده 
تا جاي مديران و مربياني كه به بازيكناني كه در يک شب  مسير صدساله 
را از نظر مالي و ش��هرت طي مي كنند، درس اخ��لاق و فرهنگ بدهند 
خالي تر از هميشه باشد، مسئله اي كه نبود آن زمينه ساز فضاي نامناسب 

پرطرفدارترين رشته ورزشي كشورمان شده است. 
 علاوه بر مس��ائل غيراخلاقي و غيرفرهنگي كه در بي��ن بخش زيادي از 
فوتباليست ها بيداد مي كند، فساد اقتصادي و همچنين سوءاستفاده هاي 
مالي گسترده  بيت المال كه در فوتبال صورت مي گيرد، مزيد بر علت شده 
تا فوتبال ايران از نظر اخلاقي و اقتصادي روزهاي سياهي را تجربه كند. 
در چنين فضايي ورود نهادهاي نظارتي و قضايي به فوتبال ضروري تر از 
هميشه به نظر مي رسد و در اين بين فدراسيون به عنوان متولي فوتبال 
در كشور، مي تواند نقش تأثيرگذاري در بهبود فضاي فرهنگي و اخلاقي 

فوتبال كشورمان داشته باشد. 
بديهي است كه فوتباليست ها نسبت به ساير ورزشكاران در بين مردم از 
شهرت و محبوبيت بيشتري برخوردارند و اين مسئله سبب شده تا رفتار و 
كردار آنها بيشتر از بقيه ورزشكاران به چشم مردم بيايد و خيلي از بازيكنان 
تيم هاي مشهور به خصوص استقلال و پرسپوليس به عنوان يک الگو در 
بين هواداران مطرح باشند و رفتار اين بازيكنان در برخي از جهات از سوي 
بعضي از تماشاگران به عنوان الگو مورد توجه قرار بگيرد و تكرار  شود. با 
توجه به اهميت رفتار فوتباليستي كه شهرت زيادي در بين مردم دارد، 
توجه به مسائل فرهنگي و البته اخلاقي بايد بيشتر از سايرين مورد توجه 
اين بازيكنان قرار گيرد. به همين خاطر قليان كشيدن برخي از بازيكنان 
كه نامشان اين روزها مطرح ش��ده در يک جمع عمومي و خارج از حريم 
خصوصي شان مي تواند تبعات منفي در بين مردم داشته باشد و حتي بعضي 

از هواداران به تأسي از اين بازيكنان تشويق به استفاده از قليان شوند. 
در چنين شرايطي بايد از محروميت بازيكنان قلياني استقلال و پرسپوليس 
براي جلوگيري از اشاعه اين پديده مضر براي سلامت در سطح جامعه از 
سوي كميته اخلاق فدراسيون استقبال كرد. با اين حال به نظر مي رسد 
قاطعيت فدراسيون در برخورد با ناهنجاري هايي مانند قليان بايد به ديگر 
بخش هاي فساد و مسائل غيراخلاقي و مالي هم كشيده شود. نمي شود 
هرچند وقت يک بار با به راه افتادن يک جو و صادر كردن چند حكم عزم 
فدراسيون براي برخورد با چنين مسائلي را نش��ان داد و نسبت به ساير 
فسادهايي كه در فوتبال اتفاق مي افتد، بي تفاوت بود و پس از يک گرد و 

خاك، برخوردهاي انضباطي را تعطيل كرد. 
قليان در مواجهه با برخي فس��ادهايي كه در فوتبال اتفاق مي افتد، يک 
مسئله كوچک و پيش پا افتاده است. در چنين شرايطي اگرچه براي بهبود 
وضعيت اخلاقي و فرهنگي فوتبال نبايد از مجازات بازيكناني كه مبادرت 
به كشيدن قليان مي كنند، گذشت، اما اولويت مسئولان كميته اخلاق و 
كميته انضباطي بايد برخورد با تخلفات و فسادهاي درشت تر در فوتبال 
نيز باشد. دلالي، فس��اد در فوتبال پايه، حيف و ميل بيت المال، رمالي و 
جادوگري، تطميع و رشوه، فساد اخلاقي و خيلي از تخلفات ديگر در فوتبال 
ايران بيداد مي كند به خصوص كه در پرونده فساد در فوتبال نيز با جزئيات 

كامل و مستند به چنين مواردي اشاره شده است. 
با اين حال به نظر مي رسد فدراس��يون فوتبال با ناديده گرفتن تخلفات و 
فسادهاي بزرگ، امروز انگشت روي قليان گذاشته است، حركتي كه اگرچه 
قابل تحسين است، اما اين برخورد تنها با قطره اي كوچک از درياي فساد 
فوتبال در كشورمان است. در چنين شرايطي اگر مهدي تاج و همكاران 
قاضي تورك در كميته اخلاق فدراسيون مصمم به بازسازي فضاي اخلاقي و 
فوتبالي هستند، بايد در اين زمينه برخورد همه جانبه با فضاي كثيف فوتبال 
از نظر اخلاقي و اقتصادي داشته باشند و نسبت به ديگر ناهنجاري هايي كه 
فضاي فوتبال را آلوده كرده نيز حساسيت نشان دهند و با متخلفان برخورد 
كنند. تنها در چنين شرايطي اس��ت كه مي توان به بهبود فضاي فوتبال 
اميدوار بود، اما اگر برخورد با ناهنجاري ها تنها به محروم كردن بازيكنان 

قلياني محدود شود، انتظار فوتبال پاك همچنان يک سراب خواهد بود.

داور دربي مشخص شد
قضاوت دربي هشتاد و پنجم كه  از ساعت 16:40 پنج شنبه هفته جاري 
در ورزشگاه آزادي برگزار می شود به بيژن حيدري سپرده شد. حيدري 
با كمک رضا سخندان و سعيد علي نژاديان اين ديدار را قضاوت مي كنند. 
در مجموع بيژن حيدري در دو فصل اخير پنج ب��ار در ليگ برتر براي 
سرخابي ها قضاوت كرده است. هر س��ه قضاوت او براي پرسپوليس با 
پيروزي اين تيم همراه بوده و در دو قضاوت او براي استقلال، اين تيم يک 

باخت و يک برد به دست آورده است. 
-------------------------------------------------------------

دوپينگ سيستماتيک چيني ها
پزشک سابق تيم المپيک چين اعتراف كرد كه در دهه هاي 80 و 90 ميلادي 
دوپينگ سيستماتيک در ورزش چين وجود داشته و تمامي مدال هايي كه 
چين گرفته با اين روش بوده اس��ت. ژو يين ژيان 79 س��اله اعلام كرد كه 
ورزشكاران چيني در گذشته از سن 11 سالگي وارد يک سيستم دوپينگ 
مي شدند تا بتوانند بعدها در المپيک شركت كنند. او در مصاحبه با شبكه 
تلويزيوني ARD اظهار كرد كه بي��ش از 10 هزار ورزش��كار چيني در 
رشته هاي ورزشي مختلف درگير اين سيستم بوده اند. در دهه هاي 80 و 90 
ميلادي ورزشكاران چيني در تيم هاي ملي بسيار زياد دوپينگ مي كردند 
و مدال هاي طلا، نقره و برنز با دوپينگ به دس��ت مي آمد. تمام مدال هاي 

بين المللي كه ورزشكاران چيني گرفته اند، بايد پس گرفته شود. 

نوگل هاي فوتبال ايران را رها نکنيم 
تيم ملي فوتبال نوجوان��ان در جام جهاني 
زير 17 س��ال عملكرد بسيار خوبي داشت 
و پس از حذف در مرحله يک چهارم نهايي 
با شكست برابر اسپانيا نبايد اين تيم را رها 
كرد. ايراني ها كارهاي سخت را خوب انجام 
مي دهند. بايد قدردان سرمربي تيم باشيم. او 
انرژي مثبتي به بازيكنانش داد. انصافاً اسپانيا 
قوي تر از م��ا بود. اين تيم ب��ه خوبي جمع 
مي ش��د، فاصله 35 مت��ر را در طول زمين 
رعايت مي كردند و اين مسئله تا دقيقه 90 ادامه داشت و آنها هيچ فضايي 
به بازيكنان ما ندادند. تيم ما تا اينجا هم خوب كار كرد و بايد به آنها احسنت 
گفت. نبايد اين بازيكنان را رها كرد. بعيد است فدراسيون براي اين تيم خرج 
كند، اما بايد آنها را حفظ كنيم. اين بازيكنان آينده تيم ملي هستند. بايد به 
عباس چمنيان دست  مريزاد گفت. اينكه چرا تعداد كمي از فوتباليست هاي 
رده هاي پايه تيم ملي در بزرگسالي موفق مي شوند، موضوع مهمي است. 
بازيكنان تيمي كه در جام جهاني نوجوانان درخشيده بودند، الان هيچ جاي 
فوتبال نيس��تند. واقعاً بايد گريه مي كرديم. بازيكنان تيم ملي نوجوانان، 
نوگل هاي فوتبال ما هستند كه نبايد پژمرده شوند. اگر مانند گذشته عمل 
كنيم، نهال ما پژمرده مي شود. متأس��فانه مديران باشگاه هاي ايران هيچ 
حاش��يه امنيتي ندارند. مدير، مربي و بازيكن امنيت ندارند. وقتي نتيجه 
بدي گرفته مي شود، اشخاص را بركنار مي كنند. مربيان براي اينكه لطمه 
نخورند به بازيكنان نوجوان و جوان اهميت نمي دهند. در سال هاي گذشته 
در تيم های فجر سپاسي و برق شيراز بازيكنان 16 ساله بازي مي كردند. 
غلامرضا رضايي، مهرزاد معدنچي، مهدي رحمتي و سياوش اكبرپور در 
سن 16 تا 18 سالگي به ميدان رفتند. زماني موفق هستيم كه 50درصد از 
توجهي كه به تيم ملي بزرگسالان مي شود را به تيم ملي نوجوانان و جوانان 
بدهيم. تنها در اين صورت است كه مي توانيم از بازيكنان رده هاي پايه انتظار 
درخشش در تيم ملي بزرگسالان را داشته باشيم. پروبال دادن به نيروهاي 
جوان و استفاده از استعدادهاي كشور از جمله انتظاراتي است كه انتظار 

مي رود فدراسيون فوتبال اين بار آن را برآورده كند.
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

کري خواني شفر عجيب نيست
ح��رف از درب��ي ك��ه ب��ه مي��ان مي آيد 
كري خواني ه��ا هم ش��روع مي ش��ود. از 
هواداران دو تيم گرفته تا بازيكنان و حتي 
مربيان. جالب اينكه حتي مربيان خارجي 
هم از اين قاعده مستثني نيستند. وينفرد 
شفر، سرمربي آبي ها كه تقريباً يک ماه از 
حضورش در اين تيم مي گذرد در جايي عنوان كرده كه يک بار تيم 
برانكو را برده و حالا هم مي  تواند اين كار را تكرار كند. برانكو سرمربي 
پرسپوليس هم در واكنش به اين كري خواني مي گويد: »بله، يک بازي 
در آلمان شرايط تيم او بهتر بود و بازي را برد، اما اينكه او كري بخواند 
چيز عجيبي نيست. توقع نداريد كه او بگويد دربي را مي بازد! دربي 
شرايط خاص خودش را دارد و عملكرد بازيكنان در زمين بسيار مهم 

است. ما هم سعي مي كنيم به بهترين شكل تيم را هدايت كنيم.«

تأمين شغل مشکل اصلی ورزشکاران است
قهرمان��ان و چهره هاي نام��دار مدال آور 
ورزش ايران هميشه بابت مسائل اجتماعي، 
حق و حقوق و امور شخصي دچار مشكل 
بوده  اند. يك��ي از اصلي ترين دغدغه هاي 
قهرمانان مس��ئله اشتغال است، مشكلي 
كه حل نشدني به نظر مي رسد. ذبيح الله 
پورشيب، كاپيتان تيم ملي كاراته در اين خصوص مي گويد: »بيكاري 
و تأمين شغل بزرگ ترين مشكل ورزشكاران كشور است. ورزشكاران 
ما هميشه اين نگراني را دارند كه پس از پايان دوران قهرماني بايد چه 
شغلي در پيش بگيرند. اين مسئله مي تواند حتي روي عملكرد آنها 
هم تأثير منفي بگذارد. بنابراين فكر مي كنم هم من و هم كساني كه 
براي حضور در كميسيون ورزشكاران ثبت نام كرده اند بايد يكي از 

اصلي ترين برنامه هايشان رسيدگي به اين مشكل باشد.«

شيوا نوروزي

تيم بس��كتبال دختران زير 16 س��ال ايران اولين گام در رقابت هاي 
قهرماني آسيا را محكم برداش��ت. دختران بسكتباليست كشورمان 
عصر ديروز اولين بازي خود در مسابقات قهرماني آسيا در هند را مقابل 
نپال برگزار كردند و در نهايت موفق شدند حريف را با حساب 89 بر 32 
شكست دهند. دختران ايران با پوشش اسلامي و مورد تأييد فدراسيون 
جهاني بعد از سال ها انتظار به رقابت هاي آسيا راه پيدا كردند و در اولين 
بازي براي تمامي مدعيان خط و نشان كشيدند. ملي پوشان ايران كه تا 
پيش از اين به سبب تأييد نشدن نوع پوشش اجازه حضور در رقابت هاي 

بين  المللي را نداشتند، حالا ثابت كردند كه بانوان مسلمان هم مي توانند 
با رعايت نوع پوشش حرف هاي زيادي براي گفتن داشته باشند. نكته 
جالب توجه اينكه دختران شايسته ايران به خوبي روحيه خود را بابت 
مسائل پيش آمده قبل از شروع رقابت ها حفظ كردند و حذف موقت 
ايران از جدول رقابت ها هم نتوانس��ت آنها را به لحاظ روحي و رواني 
تخريب كند. رژين طلاكوب با كسب 17 امتياز، امتيازآورترين بازيكن 
ميدان بود. دختران بسكتبال ايران امروز از ساعت 18 دومين ديدار 

خود را در اين رقابت ها مقابل هند ميزبان برگزار مي كنند.

ايران 89- نپال 32
شروع قدرتمندانه دختران بسکتبال ايران

سعيد احمديان

سريع ترين مرد جهان فوتباليست مي شود
يوسين بولت، دونده سرش��ناس جامائيكايي كه به تازگي  خودش را از 
دنياي دوندگي بازنشس��ته كرده، دوباره براي حض��ور در فوتبال اعلام 
آمادگي كرد. او كه 31 سال سن دارد و بارها مدال طلاي المپيک را كسب 
كرده،گفته است: »هدف ش��خصي من ورود به فوتبال است و اهميتي 
نمي دهم مردم چه مي گويند. به خ��ودم دروغ نمي گويم، نمي خواهم 
احمق باشم. احساس مي كنم از پسش برمي آيم و اگر فكر كنم مي توانم 
حتماً آن را امتحان مي كنم. اين يک رؤيا و بخش ديگري از زندگي من 
است. وقتي رؤيايي داري هميشه بايد براي رسيدن به آن بجنگي و تلاش 

كني. چرا نبايد سعي كنم و ببينم چه اتفاقي مي افتد؟«

غلامحسين پيرواني

 كارشناس فوتبال

امروز، پايان هشت سال محروميت حسيني
آن س��ال ها مي گفتند كه مي تواند جاي حس��ين رضازاده را بگيرد، اما وقتي خبر اولين 

دوپينگش رسانه اي شد، خيلي ها شوكه شدند و آن را يک بازي كثيف قلمداد كردند. 
سعيدعلي حسيني پس از سپري كردن دوران محروميت بابت دوپينگ به ميدان 
بازگشت، اما شوك دوم بسيار وحشتناك تر بود. حسيني دوباره دوپينگي اعلام شد 
تا اين بار به مدت 12 سال يعني تقريباً مادام العمر محروم شود. با اين حال تغيير 
قوانين محروميت ها اين فرصت را به فدراسيون وزنه برداري و او داد تا با كم شدن 

ميزان محروميتش به هشت سال اميد به بازگشت او زنده شود. امروز يعني دوم 
آبان ماه 1396 مدت محروميت حسيني به پايان مي رسد و جوان اردبيلي 
مي تواند دوباره روي تخته رقابت هاي بين المللي ظاهر شود. البته او از اين 
به بعد بايد بيش از پيش مراقب باشد، زيرا فدراسيون جهاني دوپينگ 
روي امثال او به شدت حساس است و هر لحظه اين امكان وجود دارد 
كه افسران اين فدراسيون براي گرفتن تست دوپينگ از او بالاي سرش 
حاضر شوند. سعيدعلي حسيني مدتي است كه تمريناتش را در كنار 
ساير ملي پوشان وزنه برداري آغاز كرده و آمادگي خود را نيز به رخ رقيبان 
كشيده است. با توجه به محروميت 9 كشور از سوي فدراسيون جهاني 

وزنه  برداري اين اميد وجود دارد كه حس��يني با درخشش در رقابت هاي 
وزنه برداري جهاني امريكا بازگشتي پرشكوه به وزنه برداري داشته باشد.

فریدون حسن
   منهاي فوتبال

مسائلی مهم تر از قليان داريم
واکنش به محروميت بازيکنان پرسپوليس و استقال
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